
Schůze propagační komise 

 

 

 

Datum: 26.5.2023 10:00 – 12:00, zasedací místnost M252 

Přítomni: doc. RNDr. Stanislav Daniš, Ph.D., doc. RNDr. Mgr. Vojtěch Žák, Ph.D., 

RNDr. Kristýna Kuncová, Ph.D.doc. RNDr. Zbyněk Pawlas, Ph.D., RNDr. Petr Kácovský, 

Ph.D.RNDr. Tomáš Kekule, Ph.D., RNDr. David Obdržálek, Ph.D.Mgr. Martin Mareš, Ph.D., 

Mgr. Daniela Dupkalová, Bc. Vojtěch Švandelík, Bc. Daniel Dupkala 

Omluveni:  

doc. Mgr. Cyril Brom, Ph.D., RNDr. Petra Surynková, Ph.D., doc. RNDr. Pavel Svoboda, 

CSc., Bc. František Zajíc. 
  

Další účastníci: Mgr. L. Veverka, Bc. Jiří Suchomel, RNDr. Naďa Žaludová 

Schůze zahájena v 10:03. 

 

M. Žák upozornil, že se celá schůze bude nahrávat. Záznam potom obdrží všichni členové 

propagační komise. 

 

Program: 

1) Informace proděkana 

2) Rozpočtová situace propagace 

3) Výzkum středoškoláků, aktuální závěry a srovnání 

4) Revize propagačních brožur 

5) Nový vizuální styl UK - jeho vztah k vizuálnímu stylu Matfyzu, 

aktuální stav a vývoj 

6) Běžící soutěže Albertus, České hlavičky a Matfyz FEAT 

7) Matfyzácký merch - diskuse k situaci kolem ankety a reálným možnostem 

8) Různé 

Program byl přijat beze změn.  

 

1) Informace proděkana 

M. Žák informoval o možnostech spolupráce v Kampusu Hybernská a v Didaktikonu. 

Ředitelka Tereza Martínková Bártlová by ráda oslovila ostatní kolegy z Matfyzu, zda by 

chtěli přispět nějakou zajímavou přednáškou v centru. Odměna za přednášku je 2 tis. Kč 

prostřednictvím DPP. V rámci maturitního týdne byl matfyzácký program obsazen nejrychleji 

ze všech fakult. Je i možnost zapojit se do programu celého Kampusu, M. Žák je 

v programové radě, případné návrhy prosí zasílat jemu. 

Dále M. Žák informoval o oslavách 30 let informatické sekce (hlavní oslava proběhne 6.10. 

na Malé straně). 

 

2) Rozpočtová situace propagace 

L. Veverka informoval o vývoji nákladů na propagaci v uplynulých letech, v roce 2022 

poprvé nevznikla rezerva pro další rozvoj, pro nejbližší období nelze počítat s výraznou 

změnou.  

 

 

 

 

https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=2483
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=3072
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=6235
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=3022
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=6932
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=6932
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=5803
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=765
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=1500
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=14378
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=12342
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=11507
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=3045
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=4007
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=1061
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=1061
https://www.mff.cuni.cz/cs/fakulta/organizacni-struktura/lide?hdl=11312


  2018 2019 2020 2021 2022 

Fakultní 

náklady 3 044 382 3 641 935 1 971 166 2 553 125 4 514 178 

Celkové 

náklady 4 194 414 4 713 860 2 838 870 3 724 099 5 891 924 

Zůstatek 1 043 618 212 065 1 875 834 1 301 875 -462 178 

 

Na rok 2022 omezena tištěná inzerce, která vychází v testování uchazečů jako méně efektivní. 

V celkové bilanci roku figuruje více darů od nadací a sponzorů, díky tomu byl celkový 

rozpočet propagace vyrovnaný. V roce 2023 lze očekávat vývoj obdobný.  

Podařilo se získat všechny dotace MŠMT až na Fyziklání. Zároveň  vznikl spolek Fykos, 

kterému se daří získávat sponzory, a snižuje tím rozpočet OPMK.  

K dispozici je méně reklamních předmětů, není možné objednávat „na sklad“ pro nenadálé 

příležitosti. Reklamní předměty podražily o cca 30 % a také se prodloužily dodací doby.   

Prodražuje se také provoz korespondenčních seminářů a táborů, byť se zvyšuje finanční 

spoluúčast frekventantů. Nájmy v některých případech vzrostly až o 50 % (2022).  Počet akcí 

přesto stále lehce vzrůstá, což je dlouhodobě neudržitelné. 

L. Veverka představil Tabulku srovnání nákladů některých propagačních akcí za rok 2022, 

kde náklad na jednoho účastníka se pohybuje v rozmezí 100 – 10 000 korun. N. Žaludová 

poznamenala jen pro představu, že Vědohraní (2023) stojí OPMK cca 180 tis. L. Veverka 

upozornil, že nápadů na akce je spousta, ale ne vše jde realizovat vzhledem ke stoupajícím 

cenám. 

D. Dupkala se zeptal, zda se na UK budou zvyšovat stipendia vzhledem ke stoupající inflaci; 

L. Veverka odpověděl, že to spíše nepředpokládá, ačkoli podrobnosti nezná.  

V. Žák poznamenal, že vzhledem k rozpočtu na katedrách na MFF UK mu připadá rozpočet 

OMPK malý.  

 

Poté proběhla debata o webu, jehož údržba stojí ročně cca 750 tis., což jde opět na náklady 

OPMK. L. Veverka navrhl, že by bylo dobré vytvořit samostatný účet na údržbu webu.  

M. Žák poznamenal, že i Zlaté promoce se částečně hradí z OPMK, i když to není propagace 

k náboru studentů.  

L. Veverka přednesl návrh, že by bylo dobré mít tři spolky (jeden už máme – Fykos) na 

matematiku, fyziku a informatiku, které by sháněly sponzorské dary a částečně by se staraly o 

tábory a semináře. Korespondenční semináře na Slovensku organizuje též spolek, byť je jen 

jeden pro všechna zaměření.  

Dále L. Veverka informoval o připravovaných regulacích pro oblast DPP.  

 

3) Výzkum středoškoláků, aktuální závěry a srovnání 

L. Veverka informoval, že výzkum proběhl ve spolupráci s katedrou sociologie na FF UK (dr. 

J. Vinopal). Ideově navazuje na průzkum, který probíhá na Albeři mezi nastupujícími.  

Oslovena  hlavně gymnázia, vč. fakultních škol. Vzorek byl cca 1000 studentů.  

V. Žák doplnil, že by bylo vhodné oslovit i studenty středních průmyslových škol. M. Žák 

odpověděl, že bývá většinou problém na škole najít někoho, kdo se o vyplnění postará. S. 

Daniš poznamenal, že ze závěrečné zprávy mimo jiné vyplývá, že jsme škola málo praktická. 

V následné debatě diskutován problém typického uplatnění absolventa Matfyzu, na které se 

často ptají uchazeči. L. Veverka zmínil projekt ve spolupráci se spolkem Matfyzák – Matfyz 

jako společný jmenovatel. Zatím proběhly tři přednášky – kamnář Křivonožka, komentátor 

Dusík a pokerový hráč Kabrhel. Bude pokračovat 2023/2024 s propracovanější dramaturgií.  

V. Švandelík zmínil, že na rektorátu je statistika zaměstnání absolventů fakult. V. Žák navrhl, 

že osloví D. Macharovou, aby poskytla mailové adresy absolventů 5 let zpátky. Jim bude 

rozeslán dotazník ohledně současného povolání.  



4) Revize propagačních brožur 

L. Veverka informoval, že na podzimní sezónu připravuje výměnu propagačních brožur za 

nové, menší formát A5. Přibude i varianta učitelství ve sjednoceném designu. 

 

5) Nový vizuální styl UK 

Ve spolupráci s grafickým studiem Autority vznikl návrh nového vizuálního stylu UK. 

Jednotlivé prvky budou evolučně přebírány i do vizuální prezentace Matfyzu. Detailnější 

popis je k dispozici v záznamu zasedání a prezentaci. 

 

6) Soutěže 

Albertus – L. Veverka informoval o soutěži Albertus, bude se prodlužovat termín nominace. 

Byl zvolen nový předseda komise V. Žák. 

České hlavičky – M. Žák informoval o této soutěži, MFF UK má jednu kategorii, UK také 

jednu. 

Matfyz FEAT – L. Veverka informoval o procesně složitější soutěže, která byla po 4 letech 

znovu vyhlášena. Zájem je zatím minimální.  

 

7) Matfyzácký merch 

K naznačenému problému proběhla debata s úvodním vymezením současných ekonomických 

a organizačních podmínek.  

L. Veverka upozornil, že hlavním úkolem MatfyzPressu je doposud vydávání knih v odborné 

edici, všechny další činnosti jsou definovány jako spíše doplňkové a ekonomicky mají 

pomáhat rozvoji odborné edice. Tím jsou větší investice značně omezeny (pokud nebude 

rozhodnuto o změně úkolu MatfyzPressu).  

Největší prodeje zaznamenává víno (cca 300ks/rok) a pivo, méně propisovací tužky. Další 

prodej lze z hlediska počtu kusů považovat za zanedbatelný. Výdejní místa MatfyzPressu jsou 

např. ve všech knihovnách, pracuje se na rozšíření distribuce přes zásilkovnu.  

D. Dupkala zmínil, že by si studenti rádi kupovali propagační předměty např. na Beánii. Na to 

reagoval L. Veverka uvedením personálních kapacit nakladatelství, k ceně by v těchto 

případech bylo nutné připočíst náklady na personální výpomoc, dopravu apod.  

Tento limit je částečně řešen prostřednictvím spolku FYKOS, který může vyrábět a 

distribuovat vlastní „merch“ na vlastní náklady. Tento model je možné rozšířit i o další spolky 

po předchozí domluvě s proděkanem pro PRopagaci.  

 

8) Různé 

D. Obdržálek informoval o nastávající akci Robotický den 

L. Veverka představil graf úspěšných maturantů a přihlášených bakalářů 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Schůze skončila ve 12:00. 

 

Zapsala: RNDr. Naďa Žaludová 

Revidovali: doc. RNDr. Michal Žák, Ph.D., Mgr. L. Veverka, doc. RNDr. Stanislav Daniš, 

Ph.D.  
 


